
Az MCSz Elnökségének szakmai beszámolója a 2024. évi tevékenységéről 

- összefoglaló 

1. Az MCSz 2024-ben is jelentős eredményeket ért el sportszakmai, szervezeti és 

kommunikációs területeken. Új szervezeti struktúra bevezetése elindult, ezzel az 

operatív tagok közül mindenki önálló területtel bír. 2024-ben két változás történt, mert 

Biróné Rózsás Margó gazdasági feladatait Grimm György vette át, míg szeptemberben 

Kiss Bence sportszakmai referenssel bővült a csapat.  

2. A 2024-es támogatások tovább növekedtek, különösen az NVP (5 millióval) és a NEP 

(bő 4 millióval), valamint a Héraklész Programba való bekerülés révén. Ezek mellett a 

kerekesszékes szakág támogatása is növekedett 2 millióval, valamint a YOG 

felkészülésre sikerült 1,5 millió Ft-ot →2024 össz állami támogatása 72,3 millió Ft 

(2023-hoz képest + 19 millió) 

3. 2024-ben lezajlott több Minisztériumi ellenőrzés is, amely a támogatás felhasználásokat 

és az elszámolásokat kivétel nélkül rendben találta. Ez igazolja, hogy a jelenlegi Sport- 

és Koordinációs Iroda jól végzi munkáját. 

4. DRK és Well Travel támogatókkal évről évre növekedő az együttműködés, mely 2024-

ben sem változott. 

5. Basecamp szoftvert aktívan használja az MCSz a mindennapi ügyekben, projektek 

vezetésében, elektronikus szavazásokra, ahol összesen 60 elnökségi határozat született 

2024-ben. 

6. 2024. év kiemelkedő eredményeinek tekinthetők: 

- Női- és Férfi OCSB B liga 13 nevezett csapat, melynek több mint 50%-a Szövetségi 

program, vagy szövetségi kezdeményezésnek köszönhetően állt össze. Ilyen például a 

felnőtt utánpótlás open house program, illetve a vidéki tömegbázisok eszközökkel és 

oktatókkal való ellátása. 

- 2024 év végén záródott le a 2025. évi Női és Férfi OCSB ’B’ ligájának határideje, ahol 

szintén rekord indulót köszönhetünk, 7 magyar csapat mellett további 7 külföldi 

csapatot köszönthetünk, ami szintén nagy ugrás. 

- Megrendezésre került a II. Országos Egyetemi Curling Kupa 6 egyetem 11 csapatával, 

ezzel az eredménnyel és a MEFS tárgyalással kiegészülve elnökségi határozatban 

rögzítették, hogy 2025-ben megrendezhetjük az I. curling MEFOB-ot. 

- Növekszik az U15-ös bázis, valamint a Vegyes-csapat OB és a Vegyes-páros OB ’C’ 

liga nevezési létszáma is 



7. 2024-ben már a tagegyesületi növekedés mellett, inkább a tagegyesületi stabilitás és a 

meglévő bázisok fejlesztése/előre lepésének segítése volt jellemző→ cél 2025 év végére 

a 200 igazolt sportoló. Ennek megfelelően Tatabányai, Szombathelyi és a Jégkert SE 

saját kőszettet szerzett be, valamint a győri vezető egyesület mellett a tatabányai, 

szombathelyi és veszprémi tömegbázisok is bekapcsolódtak az egyetemi sportba. Több 

budapesti jégpályán, mint a KSI, Jégkert SE, Óbudai HA rendszeres curling 

foglalkozások / rendezvények kerültek és kerülnek is a jövőben lebonyolításra. 

8. Korábbi tömegbázisok mellett tavaly óta is vannak újak, ahol Veszprém tart legelőrébb, 

de csatlakozott Várpalota, Dunaújváros és a Balaton régió is. 

9. Héraklész programba bekerült 2db vegyes-párosunk nem csak komoly anyagi 

támogatást kapott a felkészülésre (10 db külföldi torna / edzőtábor), hanem 

egészségügyi és szakmai hátteret is, mint például dietetikus, gyógytornász, 

doppingellenes előadás, Synlab vér- és vizeletvizsgálat, közösségépítési események, 

média forgatások. 

10. Iskolai curling szakkör (akadémiai open house típusú program) idei évadban már a 3. 

szezonját kezdte az Új-Alma iskola, melyben a gyerekek nagy része már igazolt 

sportolónk. 2024. szeptemberében tovább bővült a program a Creascola iskolával, míg 

2025 februárjában a Puzzle iskola is csatlakozott.  

11. A pályával közösen 8 nyílt napot bonyolítottunk le, ahol összesen több mint 150-en 

vettek részt. 

12. BSU-MCSZ curling sportedző/sportoktató képzés elindítása 2023. szeptemberétől, 

melynek a képzési költségét az MCSZ részben támogatja. Az első szezont követően 7 

új OKJ minősítésű edző vizsgázott le sikeresen, míg jelenleg a második szezon folyik 

újabb 7 leendő oktatóval. 

13. Új szakágként bekerült az Alapszabályba a floor curling, melynek a jelenleg hatályos 

nemzetközi szabályzatot és versenyszabályzatot lefordítottuk. A Több, mint sport és 

saját finanszírozás mellett összesen 7db floor curling szettet szereztünk be, így jelenleg 

9db-al rendelkezik a Szövetség. Sportágnépszerűsítés keretében már 5-6 iskolában volt 

floor curling bemutató testnevelés órák keretében, melyből 2 iskola a KSI Millenáris 

jégpályára is ellátogatott, a vasárnapi curling alkalmakra. Célunk, egy olyan iskolai 

kapcsolat kialakítása, akik szintén heti rendszerességgel járnak a KSI-re ezzel tovább 

növelve az U15ös tömegbázist, az OB indulást és az igazolt versenyzői létszámot. 

14. Dedikált új versenybírói képzésre is sor került idén, ahol 5 fő vizsgázott le, így egy 6-8 

bíróból álló erős bázis alakult ki, akiket kiegészít még 2-4 fő alkalmi bíráskodó is. 



15. A kommunikáció és marketing területén 2024-ben stabilizáltuk a korábbi fejlesztéseket 

Polyák Szabina vezetésével, új kezdeményezéseket is bevezettünk, például az 

adatbázisépítést és a teljes honlap megújítását. Folyamatos volt a social media jelenlét, 

elindult a havi hírlevélküldés, valamint megvalósult több videós tartalom és 

rendezvénykommunikáció is. A szezonösszefoglaló, a díjátadó gála, valamint a 2025-re 

tervezett Magyar Curling Napja is hozzájárult a sportág láthatóságának növeléséhez. 

16. 2024-ben Magyarország aktívan képviselte magát a nemzetközi curlingéletben: 

delegáltjaink részt vettek a WCF munkájában, szakembereink pedig több nemzetközi 

bizottságban is szerepet vállaltak. Nagy diplomáciai siker volt, hogy hazánk rendezhette 

meg a V4-ek Olympic Hopes nemzetközi gyermekversenyt, melyet 2025-ben is újra 

megszervezünk. 

17. Kiemelt figyelmet fordítottunk a doppingellenes tájékoztatásra és sportorvosi 

előírásokra, sikeresen megszervezett online képzéssel, kötelező regisztrációval a 

Hunado rendszerbe, valamint a legfrissebb hazai és nemzetközi szabályzatok honlapon 

való közzétételével. 

18. A Magyar Curling Szövetség 2023-ban hosszútávú infrastruktúra fejlesztési tervet 

dolgozott ki, amely több új pálya és létesítmény fejlesztését tartalmazza, valamint a 

WCF DAP program keretében hatékonyan gazdálkodtunk a kapott támogatással. A 

2024-es évben a beszerzett kőszettek részleteit törlesztettük, és eszközparkunkat 

bővítettük, miközben a KSI open house programot is teljes egészében fedeztük. 

19. Szövetségi eszközökre vonatkozóan egy részletes leltár készült, amely magába foglalja 

a dedikáltan a kamaraerdei pályához tartozó, illetve a budapesti- és vidéki 

tömegbázisokon tárolt eszközöket. Minden más eszközt 2024 októberétől a Kisstadion 

egyik raktárában tárolunk, amely több szempontból is praktikus, de az egyik 

legfontosabb, hogy a Récsei Irodaház közvetlen közelében van, ahol pedig irodát 

bérlünk 2024. májusa óta. Az irodával és a raktárral valamennyi MCSZ irat, 

dokumentáció, eszköz és felszerelés egy helyen tud lenni, illetve azok kiadásáról 

szállítólevelet/átadás-átvételit tudunk írni. 


